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1. Number of previous entries: 
 

45 
 
2. a) Name of company: 
 

Landesbank Baden-Württemberg 
 

b) Head office, branch, domestic address and offices: 
 

Stuttgart 
 
Offices under the company 
Baden-Württembergische Bank unselbstständige Anstalt der Landesbank Baden-Württemberg (legally 
dependent institution under public law of Landesbank Baden-Württemberg), 70173 Stuttgart  
Landesbank Baden-Württemberg Office Leipzig, 04105 Leipzig 
Further head offices: 
Karlsruhe (Amtsgericht Mannheim HRA 104440 – Local first instance court), Mannheim (Amtsgericht 
Mannheim HRA 4356 – Local first instance court) and Mainz (Amtsgericht Mainz HRA 40687 – Local first 
instance court). 

 
c) Nature of business: 

 
1. Landesbank has full freedom of business. It may engage in all types of banking and financial service 
activities as well as all other such transactions which serve Landesbank’s interests. 
2. Landesbank strengthens the competition within the banking sector. It provides its services for the 
population, business and industry and the public sector taking into account the market requirements. With 
regard to its public mandate, Landesbank endeavors to support social, ecological, cultural and other public-
benefit projects within the scope of its possibilities. 
3. Landesbank is a universal bank and a commercial bank operating internationally. 
4. Landesbank is also the central bank of the savings banks of Baden-Württemberg, Rhineland-Palatinate 
and the Free State of Saxony; in co-operation with other associated companies of the savings banks, it 
promotes and supports the competitiveness of the savings banks in the market. 
5. Landesbank also fulfills the duties of a savings bank in the territory of the state capital Stuttgart pursuant to 
§ 6 (1) of the Savings Bank Act. 
6. Landesbank is also the main banker to the state [Baden-Württemberg] and the city [of Stuttgart]. 
7. Landesbank may establish legally dependent institutions under public law, participate in companies and 
become a member of associations in order to fulfill its duties and to perform its business. In addition, it is 
entitled to hold participations in the capital of credit institutions under public law and to be guarantor or owner 
of such institutions. 
8. Landesbank establishes a legally dependent institution under public law under the name of “Baden-
Württembergische Bank” (BW-Bank). As a unit operating independently within Landesbank, BW-Bank shall 
be responsible for the retail and corporate customer business areas of Landesbank and former Baden-
Württembergische Bank Aktiengesellschaft for Baden-Württemberg, placing a special focus on small and 
medium-sized businesses. In this context, on behalf of Landesbank, BW-Bank shall also fulfill the duties of a 
savings bank in the territory of the state capital Stuttgart assigned to Landesbank pursuant to section 5. 
Within the scope of the duties assigned to it, BW-Bank shall operate as a commercial bank and may engage 
in all types of banking and financial service activities. Any and all statements and legal transactions for BW-
Bank entitle and obligate Landesbank. The duties and organization of BW-Bank are governed by the Articles 
of Incorporation (Statut) of BW-Bank, adopted by the Owners’ Meeting (Trägerversammlung) as ordinance 
pursuant to § 8 (2) no. 6 of the Landesbank Baden-Württemberg Act (LBWG).  
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3. a) General rules of representation: 
 

The Board of Managing Directors consists of several members. The bank is jointly represented by two 
members of the Board of Managing Directors at a time. 
 
b) Owner, personally liable partners, managing directors, board of managing directors, 
special authorization to represent: 

 
Board Member: Agathagelidis, Anastasios, Esslingen am Neckar, born on 24 November 1967 
Board Member: Erdle, Joachim, Stuttgart, born on 10 May 1968 
Board Member: Götz, Andreas, Winnenden, born on 19 September 1968 
Board Member: Münz, Stefanie, Bruchsal, born on 19 May 1980 
Board Member: Neske, Rainer, Bad Soden, born on 7 October 1964 
Board Member: Dr. Ricken, Christian, Bad Homburg v. d. Höhe, born on 7 December 1966 
Board Member: Schönenberger, Thorsten, Frankfurt am Main, born on 13 May 1972 
 

4. Prokura (general power of attorney): 
 

--- 
 
5. a) Legal form, start and Articles of Incorporation (Satzung): 

 
Institution under public law with legal capacity pursuant to § 1 (1) of the Landesbank Baden-Württemberg Act 
(LBWG) of 11 November 1998 (GBl. 1998, 589 et seqq.). 
 
Head offices in Stuttgart, Mannheim, Karlsruhe and Mainz. 
Articles of Incorporation (Satzung) / other constituent agreement as of 1 January 1999 
Last amended by resolution dated 24 June 2022 
 
b) Other legal relations: 

 
The limited liability company under Luxembourg law 
 
“LBBW Luxemburg S.A.”, Munsbach, Grand Duchy of Luxembourg (Luxembourg Commercial and 
Companies’ Register, No. B 15.585),  
 
was, on the basis of the draft terms of the merger dated 13 February 2014 and the pre-merger certificate 
dated 18 February 2014, merged with the institution under public law with legal capacity of Landesbank 
Baden-Württemberg (acquiring legal entity), as the transferring legal entity pursuant to §§ 1 (5) and (6) of the 
Landesbank Baden-Württemberg Act in conjunction with §§ 122a et seqq. German Transformation Act and 
Art. 278 et seqq. of the Luxembourg Law of 10 August 1915 on commercial companies (merger by 
absorption). 
The annual general meeting of Landesbank Baden-Württemberg as of 16 April 2014 and the Supervisory 
Authority on Points of Law of Landesbank Baden-Württemberg as of 19 March 2014 approved of the merger. 
Reference is made to the documents submitted to the court. 
 
c) Limited partners, members: 
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--- 
 
6. a) Date of the latest entry: 
 

5 January 2024 
 
 
 
 
 
 
The accuracy and completeness of the above translation from the German into the English language is certified. 
A copy of the source document was presented. It was translated in full. 
Attached please find a copy of the translated document (4 pages). 
[German translation of the above confirmation/Deutsche Übersetzung der vorstehenden Bestätigung: 
“Die Richtigkeit und Vollständigkeit vorstehender Übersetzung aus der deutschen Sprache in die englische Sprache wird 
bescheinigt. Das übersetzte Dokument lag in Kopie vor. Es ist vollständig übersetzt worden.”]  
 
Elmshorn, 19 January 2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Translator for the English language, authorized by the  
Higher Regional Court of Schleswig-Holstein 
[Ermächtigte Übersetzerin der englischen Sprache für  
den Bezirk des Schleswig-Holsteinischen Oberlandesgerichts] 
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Anzahl der bisherigen Eintragungen:

45

a) Firma:

Landesbank Baden-Württemberg

b) Sitz, Niederlassung, inländische Geschäftsanschrift, Zweigniederlassungen:

Stuttgart

Nummer der Firma:
HRA 12704

Zweigniederlassung unter der Firma
Baden-Württembergische Bank unselbstständige Anstalt der Landesbank Baden-Württemberg, 70173 Stuttgart
Landesbank Baden-Württemberg Zweigniederlassung Leipzig, 04105 Leipzig
Weitere Sitze in:
Karlsruhe (Amtsgericht Mannheim HRA 104440), Mannheim (Amtsgericht Mannheim HRA 4356) und Mainz (Amtsgericht
Mainz HRA 40687).

C) Gegenstand das Unternehmens:

1. Die Landesbank hat volle Geschäftsfreiheit. Sie kann alle Arten von Banken- und Finanzdienstleistungsgeschäften
betreiben sowie alle sonstigen Geschäfte, die der Landesbank dienen.
2. Die Landesbank stärkt den Wettbewerb im Kreditgewerbe. Sie erbringt ihre Leistungen für die Bevölkerung, die
Wirtschaft und die öffentliche Hand unter Berücksichtigung der Markterfordernisse. Im Hinblick auf ihren öffentlichen
Auftrag ist die Landesbank auch bestrebt, im Rahmen ihrer Möglichkeiten soziale, ökologische, kulturelle und sontige
gemeinnützige Vorhaben zu unterstützen.
3. Die Landesbank ist Universalbank und internationale Geschäftsbank.
4. Die Landesbank ist auch die Zentralbank der Sparkassen in Baden-Württemberg, Rheinland-Pfalz und im Freistaat
Sachsen; zusammen mit den Verbundunternehmen der Sparkassen fördert und unterstützt sie die Wettbewerbsfähigkeit
der Sparkassen im Markt.
5. Die Landesbank erfüllt auf dem Gebiet der Landeshauptstadt Stuttgart auch die Aufgaben einer Sparkasse in
entsprechender Anwendung das § 6 Abs. I des Sparkassengesetzes.

6. Die Landesbank Ist auch Hausbank des Landes und der Stadt.
7. Die Landesbank kann zur Erfüllung ihrer Aufgaben und zur Wahrnehmung ihrer Geschäfte rechtlich unselbstständige
Anstalten des öffentlichen Rechts errichten, sich an Unternehmen beteiligen und Verbänden als Mitglied beitreten. Sie
kann sich ferner am Kapital von Kreditinstituten des öffentlichen Rechts beteiligen und bei solchen Instituten Gewährträger
oder Träger sein.
8. Die Landesbank errichtet eine rechtlich unselbstständige Anstalt des öffentlichen Rechts mit der Bezeichnung " Baden-

Württembergische Bank" (BW Bank). Die BW Bank übernimmt für Baden-Württemberg die Geschäftsfelder des Privat- und
Unternehmenskundengeschäfts der Landesbank und der bisherigen Baden-Württembergischen Bank Aktiengesellschaft

mit einem besonderen Fokus auf das Mittelstandsgeschäft als operativ selbstständige Einheit innerhalb der Landesbank.
Sie erfüllt dabei auf dem Gebiet der Landeshauptstadt Stuttgart für die Landesbank auch die der Landesbank nach Absatz
5 zugewiesenen Aufgaben einer Sparkasse. Im Rahmen der ihr zugewiesenen Aufgaben wird die BW Bank als
Geschäftsbank tätig und kann alle Arten von Bank- und Finanzdienstleistungsgeschäften betreiben. Sämtliche
Erklärungen und Rechtsgeschäfte für die BW Bank berechtigen und verpflichten die Landesbank. Die Aufgaben und
Organisation der BW Bank werden durch das Statut der BW Bank geregelt, welches von der Trägerversammlung als
Satzung nach § 8 Abs. 2 Nr. 6 LBWG beschlossen wird.
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3. a) Allgemeine Vertretungsregelung:

Der Vorstand besteht aus mehreren Mitgliedern. Jeweils zwei Vorstandsmitglieder vertreten gemeinsam.

b) Inhaber, persönlich haftende Gesellschafter, Geschäftsführer, Vorstand, Vertretungsberechligte und besondere
Vertretungsbefugnis:

Vorstand: Agathagelidis, Anastasios, Esslingen am Neckar, *24.11.1967
Vorstand: Erdle, Joachim, Stuttgart, *10.05.1968
Vorstand: Götz, Andreas, Winnenden, *19.09.1968
Vorstand: Münz, Stefanie, Bruchsal, *19.05.1980
Vorstand: Neske, Rainer, Bad Soden, *07.10.1964
Vorstand: Dr. Ricken, Christian, Bad Homburg v. d. Höhe, *07.12.1966
Vorstand: Schönenberger, Thorsten, Frankfurt am Main, *13.05.1972

4. Prokura:

5. a) Rechtsform, Beginn und Salzung:

Rechtsfähige Anstalt des öffentlichen Rechts nach § I Abs. I des Gesetzes über die Landesbank Baden-Württemberg
(LBWG) vom 11. November 1998 (GBI. 1998, 589 if.).

Sitze in Stuttgart, Mannheim, Karlsruhe und Mainz.
Satzung I sonstiger konstituierender Vertrag vom 01.01.1999
Zuletzt geändert durch Beschluss vom 24.06.2022

b) Sonstige Rechtsverhältnisse:

Mit der Rechtsfähigen Anstalt des öffentlichen Rechts der Landesbank Baden-Württemberg (übernehmender
Rechtsträger) ist aufgrund des Verschmelzungsplans vom 13.02.2014 und der Verschmelzungsbescheinigung vom
18.02.20 14 die

Aktiengesellschaft nach luxemburgischen Rechts

"LBBW Luxemburg S.A.", Munsbach I Großherzogtum Luxemburg (Handels- und Gesellschaftsregister Luxemburg, Nr. B

15.585)

als übertragende Rechtsträgerin gem. § I Abs. 5 und 6 Gesetz über die Landesbank Baden-Württemberg in Verbindung

mit § 122 a if UmwG sowie Art 278 if des luxemburgischen Gesetzes vom 10.08.1915 über Handelsgesellschaften

verschmolzen (Verschmelzung zur Aufnahme).
Die Hauptversammlung der Landesbank Baden-Württemberg vom 16.04.2014 sowie die Rechtsaufsichtsbehörde der
Landesbank Baden-Württemberg vom 19.03.2014 haben der Verschmelzung zugestimmt.

Auf die bei Gericht eingereichten Unterlagen wird Bezug genommen.

c) Kommandilisten, Mitglieder.
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6. a) Tag der lebten Eintragung:

05.0 1.2024

Nummer der Firma:
HRA 12704
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